

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDERINFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMONOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TEB DOCUMENTIE

Brussels, January 1975

AID GRANTED BY EAGGF, GUIDANCE SECTION - FIRST SLICE 1974

As of 23 December 1974 the Commission of the European Communities had granted aid in an amount of 95,832,800 u.a. for 297 projects from the first slice for 1974. The breakdown is as follows:

<u>Country</u>	<u>Number of projects</u>	<u>Aid in national currency</u>	<u>Aid in u.a.</u>
GERMANY	66	96,378,020 DM	26,332,792
BELGIUM	20	179,439,039 FB	3,588,781
DENMARK	6	23,797,149 Kr	3,172,953
FRANCE	38	102,821,224 FF	18,512,371
IRELAND	17	1,849,627 £	4,439,101
ITALY	85	15,292,263,745 Lir.	24,467,622
LUXEMBOURG	2	3,878,000 Flux.	77,560
NETHERLANDS	16	23,552,517 Fl.	6,506,220
UNITED KINGDOM	47	3,639,753 £	8,735,400
	<u>297</u>		<u>95,832,800</u>

In Germany, 49 projects associated with production structures received aid in an amount of DM 67,927,620. Of these 26 projects (DM 20,373,593) related to land development, mainly for farm and forest roads, drainage ... of which 15 were in Schleswig-Holstein (DM 7,774,287), five in Baden-Wurtemberg (DM 4,571,180), three in Hesse (DM 4,001,645) and three in Bavaria (DM 4,026,481).

Four projects (DM 4,996,700) were more specifically connected with water control and irrigation; three in North Rhine - Westphalia and one in Schleswig-Holstein.

DM 42,557,327 was divided among 19 different projects, 15 of which were for the reforestation of areas damaged by storms (DM 27,237,907), in Lower Saxony, two for the reorganisation and improvement of wine-growing in the Rhine-Palatinate and in Bavaria, two others for the improvement of forestry structures and the countryside in Hesse (DM 2,356,987).

Of the 17 projects connected with marketing structures (DM 28,450,400), the three most important were in the milk products sector and received aid in an amount of DM 10,715,633.

Five projects in the meat sector received DM 6,160,535 for the construction of cold stores, the enlargement or construction of slaughterhouses, the extension of a livestock market.

./.

Four projects in the fruit and vegetable sector, all located in Bavaria, received aid in the amount of DM 4,124,476.

Lastly, DM 4,000,000 was granted for three projects covering the extension and modernisation of wine cooperatives, and DM 3,449,756 was granted for two projects for the renovation of a potato-starch factory and the construction of a cereals warehouse.

Of the 20 projects approved for Belgium, four were connected with the improvement of production structures and amounted to FB 29,186,524 which was spent on the improvement of farm roads in the provinces of Liege and Limbourg (FB 18,166,973) and the construction of two fishing units in Ostend and Zeebrugge.

Sixteen projects specifically connected with marketing received aid in an amount of FB 150,252,515.

The meat sector received the largest share of aid. Eleven projects were granted FB 96,452,402 to enlarge and modernise slaughterhouses, set up cutting and processing plants at Zottegen-Velzeke, Jemeppe, Beveren-Leie, Tielt, Westrozebeke, Geel, Aarschot, Heist op den Berg, Antwerp and Ostend.

FB 28,772,374 was granted for two projects in the fruit and vegetable sector and FB 25,027,739 was granted for three other projects: the enlargement of a cheese-making concern at Denée, the expansion of storage capacity at Zeebrugge, and the production of frozen foods at Koolkamp.

Dkr 23,797,149 was granted for six Danish projects, Dkr 4,227,044 of which were allocated to the milk-products sector to enlarge a cheese-making concern at Vejle (Funen) and dairies at Brørup, Grindsted and Nr. Vium (Jutland), and Dkr 19,570,105 was granted to the meat sector for the construction and enlargement of slaughterhouses at Herning (Jutland) and Ringsted (Zeeland), the extension and construction of cutting and packaging units at Hjørring (Jutland) and Struer.

In France, 38 projects were approved and received a total amount of FF 102,821,114.

Fifteen projects were connected with production structures: nine were for land development, soil improvement, drainage and farm roads (FF 12,948,437), two for water control and irrigation projects in the Meurthe-et-Moselle and in the Sarthe (FF 9,925,548). The four remaining projects were for the construction of trawlers for Camarat, afforestation in the Languedoc, the reorganisation of shell-fish farming in the Thau lagoon and water supply works, farm roads and the supply of electricity in Thiérache (FF 13,865,361).

Twenty projects concerning marketing structures received aid in a total amount of FF 55,709,708, FF 19,470,205 of which was allocated to projects connected with milk products, namely to build and modernise dairies and cheese-making concerns in the following departments: Deux-Sèvres, Dordogne, Moselle, Vosges, Pyrénées Atlantiques, Charente Maritime, Maine-et-Loire, Loiret and Mayenne.

Two projects to enlarge slaughterhouses at Villefranche d'Allier and Thionville received aid in an amount of FF 5,525,586 and three projects to construct or expand vegetable processing and the juice factories in the departments of Pas-de-Calais, Bas-Rhin, Loiret and Lot-et-Garonne received FF 14,299,042.

FF 1,570,975 was granted for two projects to enlarge wine cooperatives in the Tarn and Jura. Seven projects mainly connected with the fishery sector and the extension of storage capacity and the processing of cereals received aid in an amount of FF 14,843,900.

Lastly, three mixed projects - production-marketing - concerning the re-organisation and replanting of vineyards and the modernisation of wine cooperatives in the departments of Gard and Hérault received aid in an amount of FF 10,372,170.

In Ireland, the major share of aid (£1,849,627) went to the marketing sector which received £1,573,172 for 15 out of a total of 17 projects. The meat sector received £905,926 for eight investment projects to modernise and renovate slaughterhouses and treatment plants at Waterford, Bagenalstown, Tralee, Clonmel, Mitchelstown, Banagher, and enlarge cold stores at Tallaght, Dublin and Cork.

The milk-products sector received £598,370 for three projects connected with the extension of a cheese-making concern and dairies and for the installation of storage tanks for milk on the farm.

The fishing sector received a total of £345,331 for six projects, two of which concerned production structures (£276,455) with the construction of fishing boats for Killybegs and the Aran Islands. Four projects related to the construction or enlargement of fish-processing factories at Lower Grangegorman, Glasnevin, Wexford, Dublin (£68,876).

In Italy, 85 projects were approved for aid in an amount of Lit. 15,292,263,745.

The 36 projects connected with production structures received Lit. 6,463,964,435 with 10 projects (Lit. 1,537,647,140) covering the installation or improvement of irrigation channels and systems, and 26 projects for the provision of rural water supplies, the improvement of pastureland, the replanting of vineyards, the improvement of farm roads, the construction of a fishing boat, etc.

Of the Lit. 8,195,173,447 granted for 45 projects connected with improvement of marketing structures, Lit. 3,828,696,365 went to 17 projects for the modernisation or establishment of wine cooperatives and Lit. 2,051,482,485 to 15 projects for the construction of establishments to store or dry cereals, cooperative oil mills (eight projects) and the extension of a tobacco factory.

Of the seven projects concerning investments in the fruit and vegetable sector, five projects were for the establishment or expansion of fruit and vegetable halls and two projects for the construction of centres for market garden produce and table grapes.

Six requests for the expansion of cheese-making and milk treatment plants received Lit. 1,108,687,515.

Lastly, Lit. 633,125,863 was granted for four projects connected with the production and marketing of wine, olive oil, seeds and animal feeding stuffs.

In Luxembourg, two water control projects in the Hagen area (Steinfort commune) and the enlargement of a seed plantation received a subsidy of Lfr 3,878,000.

In the Netherlands, Fl 23,552,517 was divided among 16 projects, 12 of which were for marketing (Fl 23,050,491) and four for production structures (Fl 502,026).

In connection with marketing, the sum of Fl 7,750,510 was granted for six projects in the fishery sector for the construction of six freezer trawlers: Scheveningen (1), Katwijk aan Zee (3), Ijmuiden (1) and Vlaardingen (1).

Two projects in the milk products sector received Fl 7,960,580 for the construction of cheese-making concerns.

F1 7,339,401 were granted for the enlargement of a fruit and vegetable auction room at Noord Scharwoude and one for cut flowers at Aalsmeer, the construction of a central fruit and vegetable auction room at Bleiswijk and the construction of a complete treatment plant for celeriac at Barendrecht.

Of the projects connected with the improvement of production structures, three were for the construction of cattle sheds and piggeries and one for the improvement of an experimental cattle breeding station in northern Brabant.

In the United Kingdom, 47 projects received aid in a total amount of £3,639,753. Of these five were specifically connected with agricultural water control, drainage and the construction of dykes (near Chester, in Gloucestershire, Norfolk, Nottinghamshire and Lincolnshire (£359,210)).

Twenty projects for the improvement of production structures and 14 for the improvement of marketing structures were directly concerned with the reorganisation of the fishery sector. Some **forty** boats were built: 8 for Aberdeenshire, 2 for Shetland, 2 for Berwickshire, 4 for Northumberland, 6 for Humberside, 3 for Suffolk and 14 (£564,819) for County Down.

£444,515 were granted for two projects to enlarge fish-processing factories and cold stores at Thorne, Yorkshire and Annalong, Co. Down.

Four projects for the enlargement and modernisation of slaughterhouses at Middlesbrough, Teeside and Bathgate, West Lothian, the modernisation and construction of meat-processing plants at Barnsley, Yorkshire and in Liverpool received aid in an amount of £772,472.

Lastly, two projects to install cereal storage centres at Bosham, Sussex, and Piercebridge, County Durham received aid in an amount of £125,302.

TALSMANDENS GRUPPE  
 SPRECHERGRUPPE  
 SPOKESMAN'S GROUP  
 GROUPE DU PORTE-PAROLE  
 GRUPPO DEL PORTAVOCAL  
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION  
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
 INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION  
 NOTA D'INFORMAZIONE  
 TER DOCUMENTIE

Bruxelles, janvier 1975

Octroi du concours du FEOGA - Section orientation - 1ère tranche 1974

La Commission des Communautés Européennes a octroyé un concours de 95.832.800 U.C. à 297 projets, le 23 décembre 1974, au titre de la première tranche 1974.

Le concours octroyé se répartit de la manière suivante :

<u>Pays</u>	<u>Nombre de projets</u>	<u>Concours en monnaie nationale</u>	<u>Concours en U.C.</u>
ALLEMAGNE	66	96.378.020 DM	26.332.792
BELGIQUE	20	179.439.039 FB	3.588.781
DANEMARK	6	23.797.149 Kr	3.172.953
FRANCE	38	102.821.224 FF	18.512.371
IRLANDE	17	1.849.627 £	4.439.101
ITALIE	85	15.292.263.745 Lires	24.467.622
LUXEMBOURG	2	3.878.000 F Lux.	77.560
PAYS-BAS	16	23.552.517 Fl.	6.506.220
ROYAUME-UNI	47	3.639.753	8.735.400
	<u>297</u>		<u>95.832.800</u>

En Allemagne, 49 projets intéressant les structures de production ont reçu un concours d'un montant de 67.927.620 DM

Parmi ceux-ci, 26 projets (20.373.593 DM) ont trait à la restructuration foncière, essentiellement pour la voirie agricole et sylvicole, le drainage ... dont 15 dans le Schleswig-Holstein (7.774.287 DM), 5 dans le Bade-Wurtemberg (4.571.180 DM), 3 dans la Hesse (4.001.645 DM) et 3 en Bavière (4.026.481 DM).

Quatre projets (4.996.700 DM) concernent plus spécialement l'assainissement hydraulique et l'irrigation; 3 se trouvent en Rhénanie du Nord - Westphalie et 1 dans le Schleswig-Holstein.

Un montant de 42.557.327 DM a été réparti entre 19 projets divers, dont 15 projets en Basse Saxe visent au reboisement de superficies endommagées par les tempêtes (27.237.907 DM), 2 à l'adaptation et l'amélioration de la viticulture en Rhénanie Palatinat et en Bavière, deux autres à l'amélioration des structures forestières et au paysage dans la Hesse (2.356.987 DM).

Parmi les 17 projets intéressant les structures de commercialisation (28.450.400 DM), les trois projets du secteur laitier sont les plus importants avec un concours de 10.715.633 DM.

Cinq projets relatifs au secteur de la viande reçoivent 6.160.535 DM pour la construction d'entrepôts frigorifiques, l'agrandissement ou la construction d'abattoir, l'extension d'un marché aux bestiaux.

Quatre projets relatifs au secteur des fruits et légumes, tous situés en Bavière, sont retenus pour un concours de 4.124.476 DM.

Enfin, 3 projets pour l'extension et la modernisation de caves vinicoles reçoivent un aide de 4.000.000 DM et deux projets visant à l'aménagement d'une fabrique de féculé de pommes de terre et la construction d'un entrepôt pour céréales une aide de 3.449.756 DM.

- - -

Sur les 20 projets retenus pour la Belgique, 4 projets concernent l'amélioration des structures de production et totalisent 29.186.524 FB pour l'amélioration de la voirie agricole dans les provinces de Liège et du Limbourg (18.166.973 FB) et la construction de deux unités de pêche pour Ostende et Zeebrugge.

Seize projets concernent plus particulièrement la commercialisation et reçoivent un concours de 150.252.515 FB.

Le secteur de la viande reçoit la part la plus importante avec onze projets et un concours de 96.452.402 FB pour l'agrandissement et la modernisation d'abattoir, la création de centre de découpe et de traitement à Zottegem-Velzeke, Jemappe, Beveren-Leie, Tielt, Westrozebeke, Geel, Aarschot, Heist op den Berg, Anvers et Ostende.

Deux projets intéressant le secteur des fruits et légumes reçoivent un concours de 28.772.374 FB et trois projets pour l'agrandissement d'une fromagerie à Denée, de capacité de stockage à Zeebrugge, la production de surgelés à Koolskamp un concours de 25.027.739 FB.

- - -

Six projets danois reçoivent un concours de 23.797.149 Kr dont 4.227.044 Kr pour le secteur laitier pour l'agrandissement d'une fromagerie à Vejle (Fionie) et de laiteries à Brørup, Grindsted, et nr. vium (Jutland), et 19.570.105 Kr pour le secteur de la viande avec la construction et l'agrandissement d'abattoir à Herning (Jutland), et Ringsted (Seeland), l'extension et l'édification d'unités de découpe et de transformation à Hjørring (Jutland) et Struer.

- - -

3

En France, 38 projets ont été retenus et reçoivent un concours d'un montant global de 102.821.224 FF.

Quinze projets concernent plus spécialement les structures de production dont 9 la restructuration foncière avec des travaux d'amélioration des sols, d'assainissement et de voirie rurale (12.948.437 FF), 2 des travaux d'hydraulique et d'irrigation en Meurthe et Moselle et dans la Sarthe (9.925.548 FF), et 4 des projets divers parmi lesquels nous trouvons la construction de chalutiers pour camaret, des travaux de reboisement dans le Languedoc, la réorganisation de la conchyliculture de l'étang de Thau et des travaux d'adduction d'eau, de voirie rurale et d'électrification en Thiérache (13.865.361 FF).

Vingt projets intéressent les structures de commercialisation et reçoivent un concours total de 55.709.708 FF dont 19.470.205 FF vont à 4 projets traitant des produits laitiers pour la construction ou la modernisation de laiteries et de fromageries dans les départements des deux Seines, Dordogne, Moselle, Vosges, Pyrénées Atlantiques, Charente Maritime, Maine et Loire, Loiret et Mayenne.

Deux projets pour l'extension d'abattoirs à Villefranche d'Allier et à Thionville reçoivent un concours de 5.525.586 FF et 3 projets pour la construction ou l'extension d'usines de transformation de légumes et de fabrication de jus de fruits dans le Pas de Calais, le Bas-Rhin, le Loiret et le Lot et Garonne un concours de 14.299.042 FF.

Deux projets pour l'extension de coopératives viticoles dans le Tarn et le Jura reçoivent un concours de 1.570.975 FF et 7 projets divers concernant surtout le secteur de la pêche et l'extension de capacité de stockage et de traitement de céréales un concours de 14.843.900 FF.

Enfin, 3 projets mixtes, production-commercialisation, traitant de la restructuration et du réencépagement du vignoble ainsi que de la modernisation de caves coopératives dans les départements du Gard et de l'Hérault sont retenus pour un concours de 10.372.170 FF.

- - -

En Irlande, la part la plus importante du concours (1.849.627 £) va au secteur de la commercialisation qui reçoit 1.573.172 £ pour 15 projets sur 17 au total. Le secteur de la viande reçoit 905.926 £ pour 8 projets d'investissement pour la modernisation et la transformation d'abattoirs et d'usines de traitement à Waterford, Bagenalstown, Tralee, Clonmel, Mitchelstown, Banagher, l'agrandissement d'entrepôts frigorifiques à Tallaght, Dublin et Cork.

Le secteur des produits laitiers reçoit 598.370 £ pour 3 projets concernant l'extension d'une fromagerie et de laiteries ainsi que l'installation de citernes d'entreposage du lait à la ferme.

Le secteur de la pêche reçoit au total 345.331 £ pour 6 projets dont deux touchent aux structures de production (276.455 £) avec la construction de bateaux de pêche pour Killybeg et les îles d'Aran et 4 la construction ou l'agrandissement d'usines de transformation du poisson à Lower Grangeerman, Glasnevin, Wexford, Dublin (68.876 £).

- - -

Pour l'Italie, 85 projets ont été retenus pour recevoir un concours d'un montant total de 15.292.263.745 liras.

La part des 36 projets touchant aux structures de production est de 6.463.964.435 liras avec 10 projets (1.537.647.140 liras) pour l'installation ou l'amélioration de canaux et de systèmes d'irrigation et 26 projets pour la construction d'aqueducs ruraux, l'amélioration de pâturages, le repeuplement de vignobles, l'amélioration de la voirie rurale, la construction d'un bateau de pêche, etc ..

Sur les 8.195.173.447 liras octroyées aux 45 projets touchant à l'amélioration des structures de commercialisation 3.828.696.365 liras vont à 17 projets de modernisation ou de création de caves de vinification et 2.051.482.485 liras à 15 projets pour l'édification d'établissements de stockage ou de séchage des céréales, d'huileries coopératives (8 projets), et l'extension d'une manufacture de tabac.

Parmi les 7 projets traitant d'investissements dans le secteur des fruits et légumes, cinq projets concernent la création ou l'extension de centrales de fruits et légumes et 2 projets la construction de centres, pour les produits de l'horticulture et le raisin de table.

Six demandes pour l'extension de fromagerie et le traitement du lait reçoivent 1.108.687.515 liras.

Enfin, 4 projets touchant à la fois la production et la commercialisation, pour le vin, l'huile d'olive, les semences et les aliments du bétail sont retenus pour un concours de 633.125.863 liras.

- - -

Au Luxembourg, deux projets pour des travaux d'assainissement hydraulique sur le territoire de Hagen (commune de Steinfort) et l'agrandissement d'une exploitation de semences à Diekirch reçoivent une subvention d'un montant de 3.878.000 FL.

- - -

Aux Pays-Bas, un montant de 23.552.517 FL a été réparti entre 16 projets dont 12 concernent la commercialisation (23.050.491 FL) et 4 les structures de production (502.026 FL).



Parmi les projets ayant trait à la commercialisation un montant de 7.750.510 FL a été octroyé à 6 projets intéressant le secteur de la pêche pour la construction de 6 chalutiers congélateurs pour Scheveningen (1), Katwijk aan Zee (3), IJmuiden (1) et Vlaardingen (1).

Deux projets intéressant le secteur laitier reçoivent un concours de 7.960.580 FL pour la construction de fromageries.

7.339.401 FL ont été accordés pour l'agrandissement d'une criée de produits horticoles à Noord Scharwoude, d'une criée aux fleurs coupées à Aalsmeer, la construction d'une criée centrale de fruits et légumes à Bleiswijk et la construction d'un centre de traitement complet de céleri-rave à Barendrecht.

Parmi les projets portant sur l'amélioration des structures de production, 3 projets concernent la construction d'étables pour bovins et de porcheries et un projet l'amélioration d'un élevage bovin expérimental du Brabant septentrional.

Quarante-sept projets du Royaume-Uni sont retenus pour recevoir un concours d'un montant total de £ 3.639.753.

Parmi ceux-ci, 5 concernent plus particulièrement la réalisation de travaux d'hydraulique agricole, de drainage et d'endiguage (près de Chester et dans le Gloucestershire, le Norfolk, le Nottinghamshire et le Lincolnshire (£ 359.210)).

Vingt projets d'amélioration des structures de production et 14 projets d'amélioration des structures de commercialisation concernent directement la restructuration du secteur de la pêche avec la construction d'une quarantaine de bateaux dont 8 pour l'Aberdeenshire, 2 pour le Shetland, 2 pour le Berwickshire, 4 pour le Northumberland, 6 pour l'Hunberside, 3 le Suffolk et 14 (£ 564.819) le comté de Down.

Un concours d'un montant de £ 444.515 est octroyé à deux projets pour l'agrandissement d'usines de traitement du poisson et d'entrepôts frigorifiques à Thorne (Yorkshire) et Annalong (comté de Down).

Quatre projets pour l'agrandissement et la modernisation d'abattoirs à Middlesbrough (Teesside) et Bathgate (West Lothian), la modernisation et la construction d'usines de traitement de la viande à Bamsley (Yorkshire) et Liverpool reçoivent un concours de £ 772.472.

Enfin, deux projets pour l'installation de centre de stockage de céréales à Bosham (Sussex) et Piercebridge (comté de Durham) sont retenus pour un concours de £ 125.302.